
Protokół Nr XXXIV/2017
z XXXIV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu odbytej w dniu 26 stycznia  2017 roku

w sali Urzędu Miejskiego Stary Rynek 1.

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad XXXIV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.
3. Przyjęcie protokołu z XXXIII Sesji Rady Miejskiej.
4. Informacja  o  realizacji   Łowickiej  Karty  Dużej  Rodziny  3+  i  rodziny  zastępczej  oraz

Łowickiej Karty Seniora za 2016 rok. 
5. Rozpatrzenie uchwał: 

1/ w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2017 rok, 
2/ w sprawie przekazania środków finansowych Komendzie Powiatowej Państwowej Straży
Pożarnej w Łowiczu, 
3/ zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania
przedszkolnego  poza  czasem przeznaczonym  na bezpłatne  nauczanie,  wychowanie  i opiekę
dzieci do lat 5,
4/ w  sprawie  określenia  szczegółowego  sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie
odbierania  odpadów komunalnych  od   właścicieli  nieruchomości  i  zagospodarowania  tych
odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie
odpadami komunalnymi, 
5/ w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  przez   Zakład  Gospodarki  Mieszkaniowej
w Łowiczu kolejnych umów najmu i dzierżawy po umowach  zawartych  na czas oznaczony z
tymi  samymi  stronami,  których przedmiotem  są te  same nieruchomości   znajdujące się w
zasobach Gminy Miasto Łowicz, pozostające w administracji tej jednostki organizacyjnej.

6. Informacja Burmistrza Miasta dot. zgłoszonych żądań wynikających z art. 36 ust.1-3 i ust.
5  oraz wydanych decyzji na podstawie art. 37 ust. 6 i 7 ustawy z dnia  27 marca 2003 r.
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym ( Dz.U. z 2016r. poz.778 z późn.zm.).

7. Informacja Burmistrza Miasta  w związku z wejściem w życie nowego prawa dotyczącego
zmian w  systemie oświaty.

8. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.
9. Interpelacje, zapytania, sprawy różne.
10. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej.
11. Zakończenie obrad XXXIV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Ad.1.
Otwarcia obrad XXXIV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej
w Łowiczu Radny Michał Trzoska. Powitał Radnych oraz zaproszonych gości:  Burmistrza Miasta
Pana Krzysztofa Jana Kalińskiego, Zastępcę Burmistrza Miasta Pana Bogusława Bończaka. Powitał
Przewodniczących Zarządu Osiedli, Sekretarza Miasta Panią Marię Więckowską, Skarbnika Miasta
Pana Arkadiusza Podsędka, Naczelników Wydziału, Dyrektorów jednostek organizacyjnych miasta,
Radcę  Prawnego  Panią  Jolantę  Służalską  –  Mrożewską  pracowników  Urzędu  Miejskiego,
przedstawicieli mediów.
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Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że na Sesji Rady Miejskiej obecnych jest 20 Radnych,
wobec czego podejmowane uchwały będą prawomocne.
Tradycją   Sesji  Rady Miejskiej  w  Łowiczu  są  podziękowania,  w  dniu  dzisiejszym   wręczono
podziękowania  i łowickie upominki harcerzom Łowickiego Hufca za Wielką Orkiestrę Świątecznej
Pomocy. 

Nagrody sportowe dla zawodników otrzymali:
1. Malina Wójcik
2. Patryk Pająk
3. Bartosz Włuczyński 
4. Ksenia Włuczyńska 
5. Piotr Dąbrowski
6. Jakub Dańczak
7. Damian Raróg
8. Alicja Bielecka
9. Adam Surma

Nagrody sportowe dla  trenerów otrzymali:
1. Jakub Jędrachowicz
2. Mariusz Kwiatkowski
3. Iwona Grzegory - Gajda
4. Robert Kucharek
5. Jarosław Rachubiński
6. Artur Balik
7. Paweł Kutkowski
8. Piotr Rutkowski 
9. Maciej Siemieńczuk

Stypendia artystyczne otrzymali:
1. Domińczak Dominik
2. Garstka Małgorzata
3. Jagiełło Mateusz
4. Janocha Michał
5. Kuśmierczyk Marcelina
6. Waracka Angelika
7. Łykowska Zuzanna
8. Witczak Liwia

Stypendia sportowe otrzymali :
1. Podsędek Mateusz
2. Podsędek Piotr
3. Gładki Mateusz
4. Sejdak Jan
5. Kosmowska Wiktoria
6. Aniszewski Szymon
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Ad. 2.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że proponowany porządek obrad XXXIV Sesji wraz
z projektami uchwał został przesłany wszystkim  zaproszonym.
Radni uwag oraz innych propozycji nie zgłosili 
Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad XXXIV Sesji został przyjęty.

Ad. 3
Protokół z XXXIII Sesji został wyłożony w Biurze Rady Miejskiej oraz na sali obrad. 
Sekretarzem XXXIII Sesji był Radny Mariusz Siewiera, Sekretarz  Sesji oraz Radni nie zgłosili
uwag  do protokołu. 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  skoro  uwag  nie  zgłoszono,  protokół  
z XXXIII Sesji został  przyjęty bez zmian.
Przewodniczący Rady Miejskiej na Sekretarza XXXIV  Sesji Rady Miejskiej zaproponował 
Radnego Jerzego Stobnickiego, który wyraził zgodę.

Ad. 4
Informację  o  realizacji   Łowickiej  Karty  Dużej  Rodziny  3+  i  rodziny  zastępczej  oraz
Łowickiej Karty Seniora za 2016 rok  – przedstawiła  Pani Maria Więckowska Sekretarz Miasta.

(stanowi załącznik)

Radny Mariusz Siewiera – zapytał czy na stronie 3 przedstawionego  materiału  nie pomylono
kwot  za rok 2015.
Pani  Maria  Więckowska  Sekretarz  Miasta  – poinformowała,   że  takie  dane  otrzymała
 z jednostek organizacyjnych  w tym przypadku z Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej . 
Zobowiązała się do wyjaśnienia tej sprawy. 
Radny  Mariusz  Siewiera-   zapytał  o   wykaz  jednostek   organizacyjnych  i  przedsiębiorców
oferujących zniżki  w programie Łowickiej Karty Dużej Rodziny 3+ i rodziny zastępczej  otrzymał
co drugą stronę czy tak powinno być czy materiał został źle skserowany. 
Pani Maria Więckowska Sekretarz Miasta –  wyjaśniła  że  brakuje  jednej   strony,  materiał
został źle skserowany.
Radna  Zofia  Kroc  -  zapytała  ile  osób  skorzystało  w  ramach  Karty  Seniora   z   pomocy
psychologiczno – prawnej  i czy jest to usługa płatna .
Pani  Maria  Więckowska Sekretarz  Miasta –  poinformowała,  że  z  porady skorzystała  jedna
osoba, koszt porady to 52 zł. 
Radny Krystian Cipiński - zapytał  czy lista przedsiębiorców jest rozwojowa  ile nowych firm
doszło w 2016 roku. 
Pani Maria Więckowska Sekretarz Miasta – poinformowała, że trzy  nowe firmy się  do karty
dopisały. Przedsiębiorcy  bardzo pozytywnie oceniają ten projekt.
Radny Jerzy  Stobnicki  -   przypomniał,   że  złożył  wniosek o   utworzenie  Karty  Samotnego
Rodzica, zapytał co w tej sprawie  zrobiono.   
Pani Maria Więckowska Sekretarz Miasta – poinformowała, że  można się tej sprawie przyjrzeć,
ale to Rada Miejska o tym decyduje. 
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Opinię  Komisji  Społecznej-  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Karina  Sędkowska-
Staszewska,
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej-  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny  Leszek
Plichta.

(stanowi załącznik)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej stwierdził,  że  Rada  Miejska   przyjęła informację  
o realizacji   Łowickiej Karty Dużej Rodziny 3+ i rodziny zastępczej oraz Łowickiej Karty
Seniora za 2016 rok. 

Ad. 5 Rozpatrzenie uchwał: 

1/ Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2017 rok - przedstawił Pan
Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta.

(stanowi załącznik)
Pani  Edyta  Fabijańska  Naczelnik  WSO –  w uzupełnieniu  odpowiedzi  na    zapytanie    na
wspólnym posiedzeniu Komisji  poinformowała, że  całość  zadania jakim jest Modernizacja sieci
elektryczno-  informatycznej  Powiatowego  Stanowiska   Kierowania   Komendy  Powiatowej
Państwowej Straży Pożarnej w Łowiczu  zamknie się kwotą 50 000 zł.  Komendant  Powiatowej
Państwowej Straży Pożarnej w Łowiczu wystąpił o dofinansowanie tego zadania do 8 z 10 gmin
Powiatu Łowickiego. Gminy te zadeklarowały pomoc finansową. 
Radny Robert Wójcik -    zapytał  jaka będzie wysokość wolnych środków za rok ubiegły. 
Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta- na chwilę obecną nie wiadomo jakiej wielkości będą
to środki. 

Opinię  Komisji  Gospodarczej  i  Rozwoju  Miasta-  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny
Krzysztof Olko,
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów-  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały.
                                         20 - „za”, 0- „przeciw”, 0 -„wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie:
                                                  

U c h w a ł ę  Nr XXXIV/ 235/2017

2/  Projekt  uchwały  w  sprawie  w  sprawie  przekazania  środków  finansowych  Komendzie
Powiatowej  Państwowej  Straży  Pożarnej  w  Łowiczu-  przedstawiła  Pani  Edyta  Fabijańska
Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich.

(stanowi załącznik)

Radni uwag, pytań nie zgłosili. 

Opinię  Komisji  Gospodarczej  i  Rozwoju  Miasta-  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny
Krzysztof Olko,
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Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów-  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały .

                                         20 - „za”, 0- „przeciw”, 0 -„wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie:

                                                   U c h w a ł ę  Nr XXXIV/ 236/2017 

Pan Jacek Szeligowski  Komendant Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej  w Łowiczu  –
podziękował za  wsparcie finansowe Radzie Miejskiej w Łowiczu. Modernizacja sieci elektryczno-
informatycznej Powiatowego Stanowiska  Kierowania  Komendy Powiatowej Państwowej Straży
Pożarnej w Łowiczu    jest zadaniem  pilnym.
Radny  Robert  Wójcik  -   zapytał   jak  wygląda  w  tym  roku  fundusz  inwestycyjny  
w Komendzie Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Łowiczu. 
Pan Jacek Szeligowski-  stwierdził,  że jest  bardzo źle,  do końca roku pilnie   trzeba wykonać
jeszcze remont kotłowni. 

3/ Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie
z  wychowania  przedszkolnego  poza  czasem  przeznaczonym  na  bezpłatne  nauczanie,
wychowanie i opiekę dzieci  do lat 5-  przedstawiła Pani  Joanna Mostowska Dyrektor  Zakładu
Ekonomiczno-Administracyjnego w Łowiczu.

(stanowi załącznik)

Radni uwag, pytań nie zgłosili. 
Opinię  Komisji  Społecznej-  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Karina  Sędkowska-
Staszewska. 

(stanowi załącznik)
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały .

                                         20 - „za”, 0- „przeciw”, 0 -„wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie:

                                                   U c h w a ł ę  Nr XXXIV/ 237/2017 

4/ Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług
w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od   właścicieli  nieruchomości  
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości
opłatę  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi-  przedstawił  Pan  Paweł  Gawroński
Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych. 

(stanowi załącznik)
Radna Zofia  Kroc-  zapytała   czy  odpady biodegradowalne   odbierane  są tylko  w brązowych
workach . W roku ubiegłym  na jesieni otrzymała zgłoszenie,  że  odpady te nie zostały odebrane na
ul. Żwirki i Wigury. 
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Pan  Paweł  Gawroński  Naczelnik  Wydziału  Spraw  Komunalnych-  powody  nie  odebrania
wszystkich worków są wyjaśniane na bieżąco, czasem te odpady są źle wyselekcjonowane.  

Opinię  Komisji  Gospodarczej  i  Rozwoju  Miasta-  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny
Krzysztof Olko,
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów-  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

( stanowią  załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały .

                                         19 - „za”, 0- „przeciw”, 0 -„wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie:

                                                   U c h w a ł ę  Nr XXXIV/ 238/2017 

5/  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  przez   Zakład  Gospodarki
Mieszkaniowej w Łowiczu kolejnych umów najmu i dzierżawy po umowach  zawartych  na
czas oznaczony z tymi samymi stronami, których przedmiotem  są te same nieruchomości
znajdujące  się  w  zasobach  Gminy  Miasto  Łowicz,  pozostające  
w  administracji  tej  jednostki  organizacyjnej-  przedstawiła  Pani  Anna  Gajewska  Naczelnik
Wydziału Gospodarki Gruntami, Planowania Przestrzennego i Rolnictwa.

( stanowi załącznik)

Radny Robert Wójcik -zapytał  czy  występują zaległości  za najem lub dzierżawę , czy wzrośnie
czynsz dzierżawny.
Pani Joanna Mika Dyrektor ZGM-  poinformowała, że  brak jest zaległości za najem i dzierżawę.
Nie  wzrośnie  czynsz  dzierżawny,  ponieważ  brak  jest   zainteresowania  najmem  
i dzierżawą .
Radny Jerzy Stobnicki  -  w ostatnim czasie zniknęło z witryny ogłoszenie o przetargu na lokal na
ul. Zduńskiej,  jaki był powód. 
 Pani  Joanna  Mika  Dyrektor  ZGM-    poinformowała,  że   było  to  ogłoszenie  o  wynajmie.
Ogłoszenie  o  wynajmie  zdjęto,  ponieważ  zaszła   potrzeba  remontu  stropu  w  tym  lokalu
mieszkalnym na górze i konieczne jest wejście przez  ten lokal użytkowy. 

Opinię  Komisji  Gospodarczej  i  Rozwoju  Miasta-  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny
Krzysztof Olko,
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów-  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią  załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały.
                                         19 - „za”, 0- „przeciw”, 0 -„wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie:
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U c h w a ł ę  Nr XXXIV/ 239/2017

Ad. 6
Informację   Burmistrza  Miasta  dot.  zgłoszonych  żądań  wynikających  z  art.  36  ust.1-3
 i ust. 5  oraz wydanych decyzji na podstawie art. 37 ust. 6 i 7 ustawy z dnia  27 marca 2003 r.
o  planowaniu  i  zagospodarowaniu  przestrzennym  (  Dz.U.  z  2016r.  poz.778  z późn.zm.)  –
przedstawiła  Pani  Anna  Gajewska  Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami,  Planowania
Przestrzennego i Rolnictwa.

(stanowi załącznik)
Radni uwag, pytań nie zgłosili. 

Przewodniczący  Rady stwierdził,  że  Rada  Miejska  przyjęła  informację  
do wiadomości.

Ad. 7
Informację Burmistrza Miasta  w związku z wejściem w życie nowego prawa dotyczącego
zmian w  systemie oświaty– przedstawił Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta.

(stanowi załącznik)

Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta-   poinformował,  że   w  związku  z  wejściem  
w życie nowego prawa  dot. zmian w systemie oświaty  konieczne będzie zwołanie Nadzwyczajnej
Sesji celem podjęcia w tej kwestii  uchwały.
W łowickich  szkołach  uczy się 2175 dzieci. Na oświatę  w mieście wydatkowano 38 mln złotych
w tym 18 mln. zł subwencji oświatowej i ok. 20 mln. środków miasta. W mieście działa bardzo
dobra  sieć  przedszkoli.  Podziękował  Radnym  za  zwolnienie  z  opłat
w  przedszkolach.  Miasto   może  sobie  pozwolić  na  wydatki  związane  z  celami  społecznymi
ponieważ  udaje się pozyskiwać duże środki zewnętrzne. 
W mieście funkcjonują 2 zespoły szkół: Zespół Szkół  przy ul. Grunwaldzkiej 9 i Zespół Szkół
z Oddziałami Integracyjnymi, 3 Szkoły Podstawowe Nr 1,  2,  4 oraz dwa Gimnazja Nr  1 i 2.
Każda  szkoła  posiada  swoją  specyfikę,  są  to  dobre  szkoły.   Dobrze  współpracują  
z organizacjami społecznym, zarządami osiedla, biorą udział w konkursach unijnych. 
Aby móc zrealizować nowe prawo oświatowe można nic nie robić, wówczas Gimnazja wygasną
w 2019 roku. Nauczyciele wówczas na własną rękę szukają  sobie pracy, odchodzą na emeryturę
lub  otrzymują  świadczenia  kompensacyjne,  otrzymują  odprawy.  
W Gimnazjum nr 1 hipotetycznie odprawy dla  nauczycieli  i   wszystkich  pracowników  szkoły
wyniosłyby  ok.  662 000  zł.  W  Gimnazjum  nr  2   w  przypadku  wygaszenia  szkoły   odprawy
wyniosłyby   ok.  822 000  zł,  łącznie  koszty   odpraw  to   1  500 000  zł.    
Można  również    włączyć  Gimnazja  do  Szkoły  Podstawowej  lub  przekształcić  Gimnazjum  
w Szkołę Podstawową.
Burmistrz  podjął  decyzję  o  włączeniu  Gimnazjum  nr  1  do   Szkoły  Podstawowej  nr  1  
 i Gimnazjum nr 2 do  Szkoły Podstawowej nr 2.  Wówczas  z mocy ustawy Dyrektorem Szkoły
pozostaje Dyrektorem Szkoły Podstawowej a Dyrektor Gimnazjum zostaje  Zastępcą Dyrektora.
Jeśli nie wyrazi na to zgody wówczas Dyrektor wybiera swojego zastępcę  po zasięgnięciu opinii
rady pedagogicznej i w uzgodnieniu z organem prowadzącym. 
W Łowiczu  zwiększa się nabór dzieci do Przedszkoli, aby budynek w Gimnazjum  nr 1 nie stał
pusty (nie będzie naboru do nowych klas I) planowane jest tam utworzenie filii  Przedszkola na
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os. Starzyńskiego.  Planowane  jest  wykorzystanie  sali  gimnastycznej  na  potrzeby  Szkół
Podstawowych nr 1  i 4. 
W latach następnych  może zostaną przeniesione tam klasy 1- 3 ze Szkoły Podstawowej nr 1. 
W  planach  jest  przeniesienie   do   budynku  Gimnazjum  nr  1   Miejskiej  Biblioteki
 i umiejscowienie tam stołówki  dla przedszkola szkoły, osób samotnych i  seniorów. 
Po włączeniu Gimnazjum nr 2 do  Szkoły Podstawowej nr 2 ok. 30 nauczycieli  pozostanie bez
pracy. W tym 11 nauczycieli do 2019 roku nabędzie prawa emerytalne. Następne 35 nauczycieli
nabywa prawa do świadczeń kompensacyjnych.
 Burmistrz zapewnił że będzie się starał aby w tym trudnym przejściowym okresie  nauczyciele
znaleźli pracę. 
Na  Sesji  Nadzwyczajnej  w  miesiącu  lutym  zostanie  zaproponowana  uchwała  o  włączeniu  
o  włączeniu  Gimnazjum  nr  1  do   Szkoły  Podstawowej  nr  1   i  Gimnazjum nr  2  do   Szkoły
Podstawowej nr 2. Ale z  przejęciem przez Dyrektora SP 4 obowiązku zatrudniania nauczycieli.  
Jest to dobre, rozsądne  rozwiązanie  zarówno dla dzieci, nauczycieli, rodziców oraz  dla budżetu
miasta.
Odbyły się  3 spotkania zespołu powołanego do spraw oświaty ze wszystkimi dyrektorami szkół,
przedstawicielami  NSZ „Solidarność  Nauczycielska  ”  i  ze  Związkami  Zawodowymi.  Burmistrz
o podjętej decyzji  poinformował  wszystkich  na spotkaniach. 
Pani  Małgorzata  Nowak   Naczelnik  Wydziału  Spraw  Społecznych-  przedstawiła  
 rozwiązania  w ościennych miastach, w większości  których podobnie jak w Łowiczu włączają
gimnazja do szkół podstawowych. Odbywa się to najmniejszym skutkiem zarówno dla dzieci jak
i dla nauczycieli.  
Radny  Krzysztof  Janicki  –  podziękował  Burmistrzowi  za  obszerną  informacje.  
Zapytał  o pracowników niepedagogicznych z Gimnazjum nr 1 i 2  co z ich zatrudnieniem. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta-   zapewnił, że wszyscy pracownicy  będą zatrudnieni,
szkoły będą żyły, może  pracownicy będą inaczej zagospodarowani, ale będą mieć pracę. 
Robert Wójcik  - członek zespołu  ds. reformy systemu  oświaty powołanego przez Burmistrza,
stwierdził, że to Rada Miejska musi podjąć  decyzję poprzez przyjęcie uchwały. 
Zespół spotkał się trzykrotnie, wysłuchano stanowisk dyrektorów szkół. Wybrano  mniejsze zło.
W roku bieżącym zaplanowano wzrost subwencji o 16 zł na ucznia  i to samorząd  będzie musiał
dołożyć  do reformy oświaty.  Szkoły będą  wymagały   inwestycji  w związku z reformą,  chodzi
o pracownie  do fizyki i chemii.
 W  Łowiczu   Burmistrz  i  Rada  Miejska  jest  bardzo  przychylna  oświacie.
 Jego zdaniem  reforma oświaty antagonizuje  mieszkańców i społeczeństwo nauczycielskie.
Nadmienił, że zespół nie opiniował  decyzji Burmistrza. Osobiście  zgadza się z tą decyzją jest to
mniejsze  zło,  nauczyciele  i  pracownicy  niepedagogiczni  otrzymują  pracę.
 Jest to właściwe rozwiązanie. 
Radna Zofia Wielemborek -  temat  reformy oświaty został bardzo skrupulatnie przeanalizowany,
Burmistrz  pochodzi  ze   środowiska   nauczycielskiego.  Włączenie  Gimnazjów  do  Szkół
Podstawowych  jest najlepszym rozwiązaniem. 
Rada Miejska zawsze przychylnie opiniuje zwiększenie środków na oświatę. 
Pan  Witold  Klajs  Prezes  Związku  Nauczycielstwa  Polskiego  – poinformował  że  ZNP  jest
przeciwna tej reformie oświaty, ale reforma wchodzi w życie.  
O  zmianach   dyskutowano  we  własnym  gronie   i  w  zespole  powołanym  przez  Burmistrza  
 i wspieramy  jego propozycję, jest to optymalne rozwiązanie.
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Przewodniczący Rady stwierdził,  że wyjątkowo zgadza się z  Radnym Wójcikiem   że reforma
oświaty  jest niepopularna,  że antagonizuje ludzi.  Sam ukończył  Gimnazjum nr 2, które bardzo
dobrze  wspomina.  Była  to  wspaniała  szkoła,   gdzie  uczyli  wspaniali  nauczyciele.
Poinformował,  że w obradach sesji nastąpi przerwa, bowiem razem z Burmistrzem  pojadą aby
przywitać  2 rodziny repatriantów,  które przyjechały do Łowicza.
 Zarządził przerwę w obradach sesji.
Po przerwie. 
Radny Mariusz Siewiera- stwierdził,  że  reforma systemu oświaty jest  trudna ale  trzeba  sobie
poradzić. Najbardziej tą decyzję odczują nauczyciele i pracownicy.
Zaproponowana  poprzez  Burmistrza  decyzja  o  włączeniu  dwóch  gimnazjów  do  szkół
podstawowych to swoiste miękkie lądowanie  dla nauczycieli. Największe wyzwania stoją obecnie
przed dyrektorami szkół. Jego zdaniem należy obecnie skupić się na działaniu a nie na konflikcie
jaki  widać w Internecie. Uchwałę w przedmiotowej sprawie należy podjąć jak najszybciej.  
Burmistrz powołał zespół ale decyzje podjął sam. 
Pan  Krzysztof  Kaliński   Burmistrz- stwierdził,  że  sam podjął  decyzję,  ale  po  rozmowach,  
 aprobującej opinii zespołu i dyrektorów szkół.
Radny Jerzy Stobnicki –  Burmistrz poinformował, że 11 osób nabywa świadczenia emerytalne,
a 35  osób  świadczenia  kompensacyjne,   zapytał   czy  dokonano  analizy  ile  jest  
w  tym   nauczycieli   edukacji  wczesnoszkolnej  i  innych  przedmiotów.  Nadmienił,  że
 w sprawie konfliktu w Gimnazjum nr 2 to Burmistrz posiada duży autorytet  wśród nauczycieli
i może być mediatorem. 
Pan Krzysztof Kaliński  Burmistrz-  należy  rozmawiać, myśleć o dzieciach  i na pewno  uda się
uporać z problemem. Nie należy skupiać  się na wpisach internetowych, bo to niczemu dobremu nie
służy. 
Pani  Małgorzata  Nowak  Naczelnik  Wydziału  Spraw  Społecznych –  poinformowała,  że  
 w  przedłożonych  materiałach  jest  tabela,   w  której  są  wypisani  nauczyciele  poszczególnych
przedmiotów   w  tym  edukacji  wczesnoszkolnej  posiadający  uprawnienia  do  świadczeń
kompensacyjnych.  
Radna Karina Sędkowska - Staszewska -  jest głęboko przekonana że współpraca Dyrektorów
Gimnazjów nr 1 i 2 ułoży się z Dyrektorami Szkoły Podstawowej nr 1 i 2. Zadeklarowała pomoc
Komisji Społecznej jeśli zajdzie taka potrzeba. 
Przewodniczący  Rady stwierdził,  że  Rada  Miejska  przyjęła  informację  
do wiadomości.

Ad. 8
Informację  o  działaniach  w  okresie  między  Sesjami–  przedstawi  Pan  Krzysztof  Kaliński
Burmistrz Miasta.

(stanowi załącznik)

Radny Robert Wójcik – zapytał  co ze Strefą Płatnego Parkowania,  czy się bilansuje. Zapytał
czego dot.  zmiany w Regulaminie  wynagradzania pracowników Urzędu Miejskiego z dnia 31 .
10.2016r. 
Pogratulował   Panu Arturowi Michalakowi  dobrze napisanego wniosku  o dofinansowanie pn.
Łowicz Centrum Przetwórstwa  Rolno –Spożywczego. 
Pan Krzysztof Kaliński  Burmistrz -  poinformował, że w miesiącach zimowych Strefa Płatnego
Parkowania się nie bilansuje, ale nigdy celem nie było zarabianie.
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Poinformował, że w dniu 28. 12.2016r. miasto złożyło  pozew do sądu  wobec Skarbu Państwa
o źle  naliczone dotacje.  W dniu 12.  01.  2017 r.  Sąd Okręgowy w Łodzi  wydał  wyrok i  Skarb
Państwa,  który  reprezentuje  Wojewoda Łódzki  ma  zwrócić   miastu  2  375 000 zł  plus  odsetki
i koszty sądowe w  wysokości 32 000 zł.
Radna Zofia Wielemborek   - pogratulowała przyznania   dofinansowania  wniosku pn. Łowicz
Centrum Przetwórstwa  Rolno –Spożywczego. Pogratulowała  Panu Arturowi Michalakowi dobrze
napisanego wniosku. 

Przewodniczący  Rady stwierdził,  że  Rada  Miejska  przyjęła  informację  
do wiadomości.

Ad. 9
Interpelacje, zapytania, sprawy różne. 
Przewodniczący  Rady poinformował  że  odpowiedzi  na  interpelacje  i  zapytania  Radnych
zostały udzielone w terminie.

Sprawy różne.
Przewodniczący  Rady Miejskiej  Pan Michał  Trzoska przypomniał,  że  27 października  2016
roku Radny Robert Wójcik złożył wniosek o powołanie Komisji doraźnej do opracowania projektu
uchwały  Rady  Miejskiej  w  Łowiczu  w  sprawie  przeznaczenia  do  sprzedaży  ustalenia  zasad
sprzedaży na rzecz najemców lokali  użytkowych stanowiących własność gminy Miasta Łowicza
oraz udzielenia bonifikaty od cen sprzedaży. Decyzją Rady Miejskiej sprawą zajęła się Komisja
Mieszkaniowa i Socjalna. Poprosił Przewodniczącego Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej Radnego
Leszka Plichtę o udzielenie informacji w tej sprawie.
Radny  Leszek  Plichta poinformował,  że  odbyło  się  spotkanie  z  mieszkańcami  bloku  przy
ul. Bawełnianej 4, którzy są zainteresowani wykupem mieszkań. Następnie temat został  podjęty na
Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej. Po dyskusji Radni, podjęli decyzję :
Większość Radnych Komisji nie była za sprzedażą mieszkań komunalnych z bonifikatą.

Głosowanie : 2„za”, 5„przeciw”, 0 „wstrzymujących.
Poinformował,  że  wraz  z  innymi  Radnymi  od  wielu  lat  są  członkami  Komisji  Mieszkaniowej
i Socjalnej.  Po dokonaniu  oględzin  mieszkań  komunalnych,  widzieli  jak wiele  osób ma bardzo
trudne  warunki  mieszkaniowe.  Lista  oczekujących  to  około  45  osób.  Nie  wszystkie  osoby
kwalifikujące się na listę mogą otrzymać mieszkanie komunalne ze względu na ograniczony zasób.
Z tego powodu uważają, że mieszkania komunalne nie powinny być sprzedane. Środki finansowe,
które  miasto  by  otrzymało  ze  sprzedaży  nie  wystarczyły  na  utrzymanie  obecnego  zasobu
mieszkalnego, ani na jego powiększenie. Uważa, że bardzo dobrym rozwiązaniem jest budowanie
mieszkań z programu „Mieszkanie Plus”, gdy najemca po latach staje się właścicielem mieszkania.
Uważa za słuszne planowane wprowadzenie wynajmu mieszkań komunalnych na czas określony. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Michał Trzoska  poinformował, ze zgodnie z §65 Statutu
Miasta Łowicza Rada Miejska decyduje o powołaniu komisji stałych i doraźnych. Stwierdził,  że
temat  sprzedaży  mieszkań  z  bonifikatą  został  bardzo  rzetelnie  i  dogłębnie  przedyskutowany.
Stwierdził, że jeśli Radny Robert Wójcik uważa, że te wniosek należy przegłosować przez Radę
Miejską, zostanie takie głosowanie przeprowadzone.  
Radny Robert Wójcik poinformował,  że dotarł  do inicjatywy uchwałodawczej  radnych z 2006
roku. Tą inicjatywę uchwałodawczą podpisało 11 radnych, w tym obecny Radny Krzysztof Olko.
Przeczytał  uzasadnienie  do  tego  projektu  uchwały,  która  jak  uważa  jest  tożsama  z  żądaniami
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mieszkańców ul. Bawełnianej. Cytuje „z uwagi na zainteresowanie najemców wykupem mieszkań,
a także uporządkowaniem spraw związanych z wspólnotami mieszkaniowymi tj. umożliwieniem
wykupu  na  podobnych  warunkach  jak  to  miało  miejsce  w latach  ubiegłych  proponujemy
przedmiotową uchwałę”.
Pan Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta  Łowicza stwierdził,  że  nie  jest  celem rozliczanie
nawzajem Radnych kto jaki wniosek składał. Poinformował, że wówczas gdy była podejmowana
uchwała o sprzedaży mieszkań komunalnych z bonifikatą był Przewodniczącym Rady Miejskiej.
Pamięta  opinię  poprzedniego  Burmistrza  Ryszarda  Budzałka,  który  był  przeciwny  sprzedaży
mieszkań komunalnych. Zostając  Burmistrzem wspólnie  z Panią Anną Gajewską, Naczelnikiem
Wydziału  Gospodarki  Gruntami,  Planowania  Przestrzennego  i Rolnictwa  denerwował  się,  że
mieszkania  komunalne  są  wyprzedawane.  Z  czasem  zrozumiał  Burmistrza  Budzałka  i  jego
stanowisko w tej sprawie. Jest potrzeba budowania mieszkań komunalnych, lecz nie ma potrzeby
ich sprzedawania z bonifikatą. 
Radny Marek Boroski poinformował, że nie jest zwolennikiem sprzedaży mieszkań komunalnych.
Nie dowiedział się ile osób z bloku przy ul. Bawełnianej 4 chce wykupić mieszkania z bonifikatą,
jak długo mieszkają w tym budynku. Przypomniał, że na ostatniej sesji Radny Krzysztof Janicki
złożył propozycję aby taką komisję powołać by się ta sprawą dokładnie zajęła.
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Michał Trzoska poinformował, że Komisja Mieszkaniowa
i Socjalna gruntownie się ta sprawą zajęła i te wszystkie sprawy, o które Radny Marek Boroski
pytał były poruszone na posiedzeniu komisji. 
Dyrektor Joanna Mika, Dyrektor Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej poinformowała, że pod
wnioskiem o wykup mieszkań komunalnych podpisało się 10 najemców. W tych mieszkaniach jest
zameldowanych 30 osób. Stwierdziła, że z rozliczenia wody wynika, że nie mieszka tam tyle osób.
W mieszkaniu, gdzie zameldowane są 4 osoby zużycie wody jest takie samo jak w mieszkaniach
zamieszkiwanych  przez  2  osoby.  Najemcy,  którzy  złożyli  wniosek   o  wykup  mieszkają  na
ul. Bawełnianej 4 od 1986 roku. 
Radna Zofia Kroc uważa, że powinien być przygotowany projekt uchwały o sprzedaży mieszkań
komunalnych przy ul. Bawełnianej 4. Stwierdziła, że zna zasób mieszkań komunalnych miasta i nie
jest za ich sprzedażą. Uważa, że blok na ul. Bawełnianej 4 jest blokiem zakładowym i taką sprzedaż
lokatorom należy umożliwić  .  Stwierdziła,  że  w 2006 roku była  możliwość  wykupu  mieszkań.
W związku z tym zapytała dlaczego jedni mogli wykupić mieszkania  a obecnie  nie mogą.    
Dyrektor Joanna Mika, dyrektor Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej zwróciła uwagę, że nie
jest  to  budynek  zakładowy.  Jest  to  budynek  po  zakładowy  obecnym  właścicielem  jest  Gmina
Miasto Łowicz. Stwierdziła, że wszyscy mieli prawo wykupić te mieszkania w 2006 roku.   
Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami, Planowania Przestrzennego
i Rolnictwa poinformowała, że budynek przy ul. Bawełnianej 4 stał się własnością Gminy Miasta
Łowicza w 1993 roku po przedsiębiorstwach państwowych w postepowaniu likwidacyjnym tych
przedsiębiorstw prowadzonych przez likwidatora.  Miasto posiada pismo Przedsiębiorstwa Robót
Drogowych,  w  którym  odwołują  się  do  uchwały  rady  pracowniczej.  Z  tej  uchwały  rady
pracowniczej wynika, że przedstawiciele mieszkańców  i mieszkańcy zrzekają się tego budynku na
rzecz miasta. Z dokumentów, które posiada miasto wynika, że nakłady na budowę tego budynku
czyniło przedsiębiorstwo. nigdzie nie ma wykazu osób, które by  ponosiły koszty. Przypomniała, że
w uchwale z 2006 roku w załączniku jest napisane, że wyraża się zgodę na sprzedaż mieszkań nie
tylko  lokali  mieszkalnych  przy  ul. Bawełnianej  4,  ale  między  innymi  przy  ul.  Aptekarskiej  4,
ul. Armii Krajowej 43c, Czajki 1B, ul. Kaliskiej 6J, kilka bloków z os. Kostka, ul. Starzyńskiego 1. 
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Radny  Mariusz  Siewiera zwrócił  uwagę,  że  mieszkańcy  bloku  przy  Bawełnianej  4  ponieśli
nakłady, gdyż wpłacali kaucje za te mieszkania i te kaucje nie zostały im zwrócone. Stwierdził, że
te  same dokumenty  były  dostępne  w 2006 roku gdy była  podejmowana  uchwała  o  sprzedaży.
Stwierdził,  że jeśli  kiedyś była dopuszczona sprzedaż mieszkań to teraz również Rada powinna
umożliwić  wykup  mieszkań  po  zakładowych  z  bonifikatą.  Podkreślił,  że  nie  jest  za  sprzedażą
całego zasobu komunalnego. 
Dyrektor  Joanna  Mika,  Dyrektor  Zakładu  Gospodarki  Mieszkaniowej  zwróciła  uwagę,  że
kaucje  były  w 1986  roku  i  wszyscy  najemcy  utracili   je  w zasobie  gminy  Łowicz,  nie  tylko
mieszkańcy ul. Bawełnianej 4. Brak regulacji  prawnych jak te kaucje powinny być przeliczane.
Dopiero w przepisach z  ustawy z 1994 roku opisano jak rewaloryzować kaucje mieszkaniową.
Gmina Miasta Łowicza nie przejęła kaucji o zakładów  przekazujących blok mieszkalny.    
Radny Robert Wójcik poinformował, że obecni na Sesji mieszkańcy bloku przy ul. Bawełnianej 4
chcieli by zabrać głos.
Radny Mariusz Siewiera stwierdził, że nie mówił, że tylko mieszkańcy tego bloku utracili kaucję,
odniósł się jedynie do wypowiedzi, że nie ponieśli oni żadnych nakładów. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Michał Trzoska  poinformował, że nie padły takie słowa,
a jedynie informacje że nie zostały udokumentowane nakłady poniesione przez najemców. 
Radny Mariusz Siewiera  poinformował,  że jest  to  udokumentowane,  gdyż w umowach,  które
zawarli mieszkańcy bloku przy ul. Bawełnianej 4 są wpisy o nakładach. 
Dyrektor Joanna Mika, Dyrektor Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej zwróciła uwagę, że jeśli
zostanie podjęta uchwała o sprzedaży mieszkań z ul. Bawełnianej 4, również inni najemcy będą
chcieli wykupić mieszkania komunalne na własność. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Michał Trzoska stwierdził, że Rada Miejska musi myśleć
o interesie wszystkich mieszkańców Łowicza. 
Pan Robert  Pisarek,  mieszkaniec  bloku przy ul.  Bawełnianej 4   poinformował,  że sprzedaż
mieszkań dotyczy byłych pracowników Przedsiębiorstwa Robót Drogowych. Mieszkają w nich od
28 lat.  Blok był  stawiany razem z  Energopolem.  Poinformował,  że nie  chcą  tych  mieszkań za
darmo, lecz chcą je wykupić z bonifikatą tak jak było to umożliwione w 2006 roku. Stwierdził, że
kiedyś jedni mieli pieniądze na wykup, a teraz on wraz z innymi mieszkańcami odłożyli pieniądze
na wykupić. Wyraził żal, że jedni mogli wcześniej wykupić, a teraz nam się im odmawia i przez to
czują się gorsi.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Pan  Michał  Trzoska  stwierdził,  że  po  jednoznacznym
głosowaniu Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej nie ma potrzeby przegłosowania tego wniosku na
Sesji Rady Miejskiej.
Radny  Robert  Wójcik przytoczył  słowa  Przewodniczącego,  że  Rada  decyduje  o  powołaniu
komisji  doraźnej. Komisja Mieszkaniowa i Socjalna jest  tylko częścią  Rady Miejskiej.  Poprosił
o poddanie  pod  głosowanie  wniosku  o  powołanie  komisji  doraźnej  do  opracowania  projektu
uchwały  Rady  Miejskiej  w  Łowiczu  w  sprawie  przeznaczenia  do  sprzedaży  ustalenia  zasad
sprzedaży na rzecz najemców lokali  użytkowych stanowiących własność gminy Miasta Łowicza
oraz udzielenia bonifikaty od cen sprzedaży.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Michał  Trzoska zarządził  głosowanie  w sprawie  powołania
doraźnej   komisji  do  opracowania  projektu  uchwały  Rady  Miejskiej  w  Łowiczu  w sprawie
przeznaczenia  do  sprzedaży  ustalenia  zasad  sprzedaży  na  rzecz  najemców  lokali  użytkowych
stanowiących własność gminy Miasta Łowicza oraz udzielenia bonifikaty od cen sprzedaży.

7 „za”, 11 „przeciw”, 1 „wstrzymujący”
Wniosek nie został przyjęty.
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Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska w Łowiczu nie przyjęła wniosku
o  powołanie Komisji doraźnej do opracowania projektu uchwały Rady Miejskiej w Łowiczu
w sprawie przeznaczenia do sprzedaży ustalenia zasad sprzedaży na rzecz najemców lokali
użytkowych stanowiących własność gminy Miasta Łowicza oraz udzielenia bonifikaty od cen
sprzedaży. Radny posiada inicjatywę uchwałodawczą i może  z niej korzystać.

Przewodniczący  Rady-  odczytał  wyrok  Wojewódzkiego  Sądu   Administracyjnego  w  Łodzi
w sprawie  skargi  Prokuratora  Rejonowego  w Łowiczu  na  uchwałę  Rady  Miejskiej  w Łowiczu
w sprawie   ustalenia  Strefy  Płatnego  parkowania    stwierdzającego  nieważność  §  2  ust   1
zaskarżonej  uchwały w części obejmującej  wyrażenie „w soboty w godz. od 9.00 do 14.00”. Z
treścią  uzasadnienia można  zapoznać się w Biurze Rady. Przypomniał, że Rada Miejska podjęła
29 września 2016 r.  uchwałę wykreślającą  wyrazy „w soboty w godz. od 9.00 do 14.00” zatem
sprawa jest wyjaśniona.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Michał  Trzoska –  w  imieniu  Klubu  Radnych  Prawa
 i Sprawiedliwości   odczytał interpelację  w sprawie poprawienia jakości powietrza. 

( stanowi załącznik)
Radny Robert  Wójcik –  zapytał  o  zmianę  statutu  miasta,  nadmienił  że  Radny M.  Siewiera  
 w sprawie powołania komisji statutowej złożył wniosek  w kwietniu 2015 r. Odbyło się szkolenie
w sprawie statutu miasta. 
W  poprzedniej  kadencji  taka  komisja  funkcjonowała,  jej  przewodniczącym  był  Radny  Michał
Trzoska, który był zwolennikiem zmian statutu. Jakie jest zdanie w tej sprawie Przewodniczącego
Rady. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Michał  Trzoska –  obiecał  w tej  sprawie  udzielić  Radnemu
odpowiedzi pisemnej. 
Radna Karina Sędkowska – Staszewska –  w imieniu Klubu Radnych Prawa Sprawiedliwości
odczytała zapytanie  w sprawie jakości wody. 

(stanowi załącznik)
Podziękowała za udzieloną odpowiedź ze Środowiskowego Domu Samopomocy na interpelację,
informującą  że  złożono  ofertę  –Działalność  na  rzecz  integracji  i  reintegracji   zawodowej
i społecznej  osób  zagrożonych  wykluczeniem  społecznym  ”W  trosce  o  człowieka
niepełnosprawnego”.   

Pan  Janusz  Michalak  Dyrektor  Zakładu  Usług  Komunalnych –  poinformował  że  ZUK
i wszystkie ujęcia wody posiadają strefy ochronne i plany ochrony zatwierdzone przez Komendę
Wojewódzką Policji. 
Radny Mariusz Siewiera – zapytał  czy coś już wiadomo o placu  gdzie miał być skwer Ofiar
Katastrofy Smoleńskiej. 
Zapytał o program niskiej emisji czy dotyczy on tylko wymiany piecy czy również fotowoltaiki  
i solarów.   
Czy już  coś wiadomo co z powstaniem  kolejnej spółki komunalnej, o której mówił Burmistrz.  
W budynku  Gimnazjum nr  1  ma  powstać  stołówka,  która  będzie  sprzedawać  za  koszt  wkładu
obiady na zewnątrz.  Z wiedzy jaką posiada przepisy prawa nie pozwalają stołówce szkolnej na
sprzedaż posiłków na zewnątrz.  
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Zapytał  o  powołany  zespół  do  realizacji  projektu  pn.  „Modernizacja  Miejskiej  Oczyszczalni
Ścieków”. Jaki będzie ich sposób zatrudnienia i  zakresy obowiązków i regulamin. Radni  chcieli by
te dokumenty poznać. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz –  poinformował, że w sprawie  placu  gdzie miał być skwer
Ofiar Katastrofy Smoleńskiej na razie nic nie wiadomo.  
W ramach ograniczenia niskiej emisji  można dofinansować tylko wymianę pieca, dla mieszkańców
Łowicza nie prowadzących działalności gospodarczej. 
Prawdopodobnie nie będzie powoływana spółka komunalna. Sprawa jest dogłębnie analizowana. 
Nad sprawą  stołówki  dla seniorów w Gimnazjum nr 1 obecnie pracujemy. 
Jeśli  chodzi  o  zatrudnienie  w  zespole  do  realizacji  projektu  został  powołany   zarządzeniem
Burmistrza,  jest  regulamin.  Pracownicy  Urzędu  Miejskiego  otrzymują  dodatek  specjalny,
 a trzej pracownicy ZUK są zatrudnieni na podstawie umowy o pracę.
Radny  Robert  Wójcik –  zapytał  czy  oprócz   tego  zespołu  planuje  się  zatrudnienie  firmy
zewnętrznej  doradczej  konsultingowej.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  –  osoby  w  zespole   w  trakcie   realizacji  projektu  pn.
„Modernizacja  Miejskiej  Oczyszczalni  Ścieków”  będą  się  zmieniać,  będzie  potrzebna  pomoc
techniczna. Obecnie  wybierana jest firma do obsługi prawnej. 
Radna Zofia Kroc – zapytała  o Kartę Młodego Przedsiębiorcy  jaką pomoc w ramach tej karty
oferuje miasto i jakie jest nią zainteresowanie.
Jakie są  plany dotyczące kamienicy przy ul. Podrzeczej 5.
Jaki ciąg komunikacyjny   zaplanowano na czas budowy ul. Dmowskiego. 
Pani  Joanna Mika  Dyrektor  ZGM – poinformowała,  że  kamienica  ul.  Podrzeczej  5  nie  jest
własnością miasta,  jest decyzja  o rozbiórce oficyny po wyprowadzeniu lokatorów.
Pan Grzegorz Pełka  Naczelnik WIR-  podczas budowy  planuje się skierowanie częściowego
ruchu  w  ul.  Turystyczną.  Pozostały  ruch  odbywać  się  będzie  ul.  3  go  Maja
 i ul. Nadbzurzańską  oraz przez ul. Czajki. 
Na czas  budowy ul. Wąska  zostanie wyłączona dla ruchu. 
Radna Zofia Kroc – zapytała czy na czas budowy nie można wykorzystać  drogę od ul. Klickiego
do ul. 3 go Maja , należy tylko oczyścić ten teren. 
Pan  Grzegorz  Pełka   Naczelnik  WIR-  nie  jest  to  możliwe  ponieważ  właściciele  posesji
usytuowanych przy tej drodze nie wyrażają na to zgody aby  zlikwidować  ogródki  i ogrody będące
ich własnością .  
Pan  Artur  Michalak  Naczelnik  SOP-   program  Młodego  Przedsiębiorcy  wchodzi  w  życie  
 z dniem 1 lutego br. Zostało podpisanych 19 umów  między innymi z  Bankiem, Stacją Paliw,
fryzjerem i innymi łowickimi zakładami  ferującymi ulgi  dla młodych osób którzy będą zakładali
działalność gospodarczą.
Uwagi zgłoszone przez  Radnego  dot.  ograniczeń wiekowych   nie  zostały uwzględnione  przez
Starostwo Powiatowe.
 Radna Karina  Sędkowska – Staszewska –  zapytała  czy  rozważano zorganizowanie  targów
łowickich przedsiębiorców. 
Pan Grzegorz Pełka  Naczelnik WIR-  poinformował, że w 2018 roku z pozyskanych środków
planuje  się  zorganizowanie  oprócz  targów  Forum  gospodarcze  z   udziałem   Ministra
M. Morawieckiego. 
Radny Jakub Jędrachowicz -  w imieniu  Klubu Radnych  Prawa i  Sprawiedliwości    odczytał
zapytania w sprawie pozyskania środków zewnętrznych z budżetu państwa na inwestycje sportowe
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i  o  udostępnienie  harmonogramu spłat  i  udzielenie   informacji  na temat   bieżącego zadłużenia
Klubu Sportowego „Pelikan”.

(stanowią załączniki)
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz  – przyznał że inwestycje sportowe są potrzebne ale obecnie
bardziej potrzebne są inne inwestycje np. program ograniczania niskiej emisji. 
Klub  Sportowy  „Pelikan”  dokonuje   spłat  zgodnie  z  podpisanym  harmonogramem.
 Stosowna informacja dla Radnych zostanie przygotowana. 
Przewodniczący Rady Michał Trzoska -  stwierdził, że w  budynek u z szatniami przy OSiR nr 1
od co najmniej od 15 nic się nie zmieniło  i należałoby tą inwestycję uznać za priorytetową. 
Radny Mariusz Siewiera – zwrócił się z prośbą o przekazanie  do wiadomości informacji na temat
bieżącego zadłużenia  Klubu Sportowego „Pelikan”.
Radny Krzysztof  Olko-  miasto  występowało  w latach  poprzednich  o  pozyskanie  środków na
infrastrukturę  sportową   udało  się  to  ponieważ  obiekt  ten  widział  ówczesny  Minister  Sportu
Andrzej Biernat. Zwrócił się do kolegów wnioskodawców   aby zaprosić do Łowicza Pana Marka
Matuszewskiego z Sejmowej  Komisji  Sportu   i  zapoznać  z   miejską infrastrukturę  sportową.
Radny Krystian Cipiński -  zapytał  o uchwałę o odpadach, która jest zamieszczona na stronie
miasta zwrócił uwagę, że nie ma informacji gdzie można oddawać przeterminowane leki. Prośba,
aby przygotować mapę tych miejsc.
Zwrócił  się z  prośbą do Biura Rady aby przesyłać  materiały Radnym w pdf-ie   edytowalnym,
obecnie otrzymują w wersji skanowanej i trudno coś wyszukać. 
W roku ubiegłym Radny składał interpelacje  o oświetlenie ul. Tuszewskiej, otrzymał odpowiedź
pozytywną  ale nadal nic się nie dzieje. Zapytał czy w budżecie są  zabezpieczone środki na ten cel. 
Złożył  interpelację  na  piśmie  w  sprawie  opracowania  systemu  tablic  informujących  o  historii
zabytków miasta Łowicza (stanowi załącznik).  
Przewodniczący  Rady  Michał  Trzoska –  poparł  interpelację  Radnego  Cipińskiego
 w mieście jest  bardzo potrzebny  system tablic informujących o historii zabytków. 
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  –  planowano  w  mieście   40  tablic   składając  wniosek  
o dofinansowanie   do programu „Marka  folklor łowicki”. Jeśli będzie możliwość  to miasto będzie
składać wniosek o dofinansowanie  na ten cel. 
Pan Paweł Gawroński Naczelnik WSK – poinformował, że niezwłocznie  zostanie opracowana
informacja  o aptekach,  w których można oddawać przeterminowane leki.
Został opracowany projekt i pozwolenie na budowę,  które obejmuje ponadto budowę przyłącza
kablowego  do biletomatu, który ma być tam zlokalizowany. Realizację tego zadania  przełożono
razem z elementami wniosku unijnego na transport. 
Radny Jerzy Stobnicki  -  zapytał czy miasto zamierza wystąpić z wnioskiem do Wojewódzkiego
Funduszu Ochrony Środowiska  o zainstalowanie rejestratora zanieczyszczenia  powietrza.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz  – poinformował, że  takie urządzenie znajduje się na boisku
Gimnazjum  nr 1.W mieście nie występuje problem smogu, zatem czy jest potrzeba  monitorowania
tego problemu. Zobowiązał się do  rozeznania tego tematu w Wojewódzkim Inspektoracie Ochrony
Środowiska. 
Przewodniczący  Rady  Michał  Trzoska –  stwierdził,  że  nie  należy  bagatelizować  problemu
zanieczyszczonego powietrza. 
Pan Bogusław Bończak  Zastępca Burmistrza -   poinformował, że na stronie Wojewódzkiego
Inspektoratu  Ochrony Środowiska są informacje  z  łowickiego  punktu pomiaru  z  poprzedniego
miesiąca.  Normy  nieznacznie zostały przekroczone trzykrotnie  w ciągu kilkunastu dni,  nie  ma
dramatu w tym temacie w Łowiczu. 
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Radny Robert Wójcik –podziękował za zrealizowanie  wniosku o powołanie   Karty Młodego
Przedsiębiorcy.
Radny  Paweł  Pięta -   nawiązał  do  interpelacji  Radnego  Cipińskiego   w  sprawie   tablic
informujących  o historii  zabytków  miasta  aby w ramach  oszczędności  zastosować kody QR.  
Pani Maria Więckowska Sekretarz Miasta -  poinformowała, że  30 października 2016 r.  była
zmiana  regulaminu  wynagradzania   pracowników  Urzędu  Miejskiego  w  Łowiczu.  
Jedną z przesłanek było ujednolicenie regulaminu, od 2009 roku  było wiele zmian. 
Dokonano  zmiany  dot. wypłacania dodatków funkcyjnych i specjalnych  dla pracowników, które
obecnie są wypłacane proporcjonalnie do obecności. 

Ad. 10
Przewodniczący Rady Miejskiej  –  poinformował,   że następna Sesja planowana jest  na dzień
 27 lutego  (poniedziałek)  2017 r.  godz.  12.00  z tematem:  Informacja o przygotowaniach
miasta do działań przeciwpowodziowych.

Informację  o  planowanych  posiedzeniach  komisji  w  miesiącu  lutym  2017r.  przedstawił
Przewodniczący Rady Miejskiej.

Ad. 11
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował za dyskusję i udział w obradach.
Na tym zakończono obrady XXXIV Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Protokółowała:                                   Sekretarz Sesji:                    Przewodniczący  Rady

Jadwiga Kardjalik                            Jerzy Stobnicki                          Michał Trzoska     
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